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Protokół Nr 5-5/2024 

z nadzwyczajnego  posiedzenia Komisji Polityki Społecznej, 

 Zdrowia i Praw Człowieka RMG, 

które odbyło w dniu 4 września 2024 r. o godz. 8:00 

nr 007 Nowego Ratusza w Gdańsku 

przy ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

Na dziewięciu członków Komisji Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia  

i Praw Człowieka ,Rady Miasta Gdańska w posiedzeniu uczestniczyło 

siedmiu , czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki 

nr 1 (lista członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 

 

Pani Żaneta Geryk Przewodnicząca  Komisji otworzyła 5 posiedzenie 

Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych i powiedziała,  

że porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną - 

porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

1.Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego 

Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia  z ponoszenia opłat – druk nr 88. 

Przedstawia: Pani Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta 

Gdańska ds. rozwoju społecznego i równego traktowania 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie 7 głosami „za”. 
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PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego 

Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia  z ponoszenia opłat – druk nr 88. 

Przedstawia: Pani Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta 

Gdańska ds. rozwoju społecznego i równego traktowania 

W związku z pozytywnym działaniem rządowym związanym  

z wprowadzeniem programu „Aktywny rodzic”, co zostanie 

wprowadzone od października jest możliwość odzyskania  

przez rodziców środków na opiekę żłobkową. Kwoty przeznaczone  

na opiekę żłobkową 1500zł dla każdego dziecka i 1900zł dla dzieci  

z orzeczeniami. 

Przez ostatni czas zastanawialiśmy się czy samorząd gdański będzie 

mógł skorzystać z tego programu, a także jak odbije się ewentualne 

przez nas skorzystanie z tego mechanizmu na rodzicach w okresie 

przejściowym, o co się najbardziej martwiliśmy. Część rodziców  

nie zdoła wpisać się w program. 

W ostatnich dniach odbyliśmy szereg spotkań z Panią Ministrą 

Aleksandrą Gajewską – odpowiedzialną za ten program i zadaliśmy 

różne pytania dotyczące interpretacji tych przepisów. Dostaliśmy 

zapewnienie, że takie zdarzenie będzie miło miejsce – wszyscy rodzice 

ze względu na to, czy się spóźnią czy nie, otrzymają zwrot również  

za październik. Rodzice którzy już korzystają z rodzinnego kapitału 

opiekuńczego, również będą mogli przez te trzy miesiące skorzystać  

z tego programu do wysokości opłaty w danym żłobku, czyli będzie  

ona dostosowana do wysokości opłat, co było drugą naszą obawą.  

W związku z tym dbając o budżet samorządu postanowiliśmy  

tak dynamicznie  poprosić o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 

Gdańska aby móc już od października w gdańskich żłobkach 

wprowadzić program podwyższający opłaty za żłobek do wysokości 

przewidzianej w programie.  
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Będzie się to też wiązało ze zmianą terminów wnoszenia opłat, również 

w sposób dostosowany do tych przewidzianych w programie  

ale również abyśmy zdążyli ogłosić to w dzienniku Wojewody.  

Cały program jest korzystny dla rodziców, natomiast z perspektywy 

budżetu miasta jest to duży wpływ. 

Dodam tylko, że nie znosimy Gdańskiego Bonu Żłobkowego. 

Pani Żaneta Geryk Przewodnicząca Komisji 

Rozumiem, że wzrośnie koszt wyżywienia? 

Pani Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

ds. rozwoju społecznego i równego traktowania 

Nie będzie żadnych zmian dotyczących wysokości opłaty  

za wyżywienie, w tej chwili nasza opłata jest zgodna z przepisami 

ogólnymi.                     

Pani Marta Magott Członek Komisji  

Czy to oznacza, że rodzice korzystający z tego, że ten żłobek  

jest za darmo, wracają do pracy?  

Przedstawia: Pani Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta 

Gdańska ds. rozwoju społecznego i równego traktowania 

Jest to też program aktywizujący rodziców dlatego że dzięki temu 

programowi rodzic może pracować. Nasza punktacja daje większą 

możliwość opieki dla rodziców pracujących. W tej chwili obowiązuje 

system punktowy rekrutacyjny  i rodzice, którzy  na przykład  oboje  

nie pracują, mają mniejszą ilość punktacyjną niż rodzice pracujący. 

Szansa na dostanie miejsca  w żłobku jest większa.   

USTALENIA KOMIJI – opinia 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Panią 

Monikę Chabior – Zastępczynię Prezydenta Miasta Gdańska  

ds. rozwoju społecznego i równego traktowania oraz przeprowadzeniu 
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dyskusji, Komisja 7 głosami „za”, jednogłośnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

    Pani Żaneta Geryk Przewodnicząca Komisji podziękowała  

za uczestnictwo w posiedzeniu i zamknęła obrady.  

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Polityki Społecznej Zdrowia  

i Praw Człowieka 

/-/ Żaneta Geryk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska 


